
Tomas Tobé, Moderaterna  
 

1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga 
arbetet inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, 
kommer du att söka plats i fiskeriutskottet PECH? 

– Det återstår så klart att se efter valet vilka utskott som 
Moderaterna kommer ha möjlighet att ta plats i, men PECH är ett 
viktigt utskott så det ska inte uteslutas. Oavsett kommer Moderaterna fortsätta vara aktiva i 
den europeiska fiskeripolitiken. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP?  

– Havs- och vattenpolitik har länge varit viktiga frågor för Moderaterna. Vi vet att Östersjön 
inte mår bra och att många fiskebestånd är hotade. Moderaterna kommer därför verka för 
en återhämtningsplan för hav, sjöar och vattendrag, inte minst för Östersjön. 

Det handlar bland annat om: 

– Bättre villkor för Östersjöns möjlighet att återhämta sig genom att se till att vi har en 
hållbar fiskepolitik i hela den Europeiska unionen och inte fiskar mer än vad fiskbestånden 
klarar av. Det säkrar även det småskaliga fiske som skapar arbetstillfällen vid kustsamhällen. 

– Rädda Strömmingen. Strömmingen är en nyckelart i Östersjöns ekosystem. Om vi inte ska 
riskera att behöva implementera ett totalstopp för fisket av strömming skulle fiske av arten 
behöva minska. Det är en viktig del i Östersjöns återhämtning. 

– Jakt på skarv. Fler skarvar måste bort om vi i framtiden ska kunna fiska i svenska vatten. 
Skarvarna i den svenska delen av Östersjön äter 24 000 ton fisk. Det är inte hållbart. I dag är 
dock skarven skyddad till följd av det så kallade fågeldirektivet. Moderaterna kommer därför 
verka för att detta regelverk ska uppdateras kommande mandatperiod. 

– Skärpa EU:s kontrollprogram för den gemensamma fiskeripolitiken. Det är inte hållbart alla 
medlemsstater inte efterlever de regler som finns. 

– Bättre reningsteknik för att hindra mikroplaster och läkemedelsrester från att hamna i 
havet.  

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

– Moderaterna har länge drivit frågan om att flytta ut trålgränsen längs Östersjökusten. Vi 
satte hård press på den förra S-regeringen att vidta kraftfulla åtgärder för att förbättra 



situationen i Östersjön, och den moderatledda regeringen har nu förstärkt Havs- och 
vattenmyndighetens tidigare uppdrag om utflyttning av trålgräns på prov, där alla 
fiskevatten för sill nu ska omfattas. 

Mer måste dock göras för att rädda strömmingen och vårt kustnära fiske. Vi behöver se ett 
minskat fiske av strömming. Detta för att inte riskera ett totalstopp för fiske av strömming i 
framtiden, vilket skulle få oerhörda konsekvenser för livsmedelsförsörjningen och det 
kustnära fisket. 

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera?  

– Landningsskyldigheten är en bra åtgärd, men tyvärr efterlevs den inte av alla 
medlemsstater i EU. Moderaterna anser att det är viktigt att uppföljningen av EU:s 
kontrollprogram skärps och att landningsskyldigheten ska efterlevas av alla medlemsstater. 

I höstas antog Europaparlamentet ett förslag om att öka kontrollen av landningsskyldigheten 
bland EU:s medlemsländer. Förslaget innebär bland annat att all fångsrapportering ska ske 
elektroniskt. Och att det införs krav på kameror på vissa fiskefartyg med totallängd på 18 
meter eller mer, samt på de som fiskar i känsliga bestånd där kontroll är extra viktigt. Detta 
är förslag som kan leda till att landningsskyldigheten fungerar bättre.  

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

– Vi behöver säkerställa att vi får en hållbar gemensam europeisk och internationell 
fiskeripolitik. Fisk är en gemensam resurs som inte tar hänsyn till nationsgränser. Det krävs 
åtgärder som ger Östersjön och fiskbestånden möjlighet att återhämta sig. På så sätt får vi 
förbättrade möjligheter till fritidsfiske. 

 



Emma Wiesner, Centerpartiet  
 

1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det 
viktiga fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga 
arbetet inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att 
söka plats i fiskeriutskottet PECH? 

– Jag klev in i PECH-utskottet när jag kom in i Europaparlamentet i 
februari 2021. Där jobbade jag aktivt först som fullvärdig medlem, och 
sedermera som ersättare. I slutet av 2022 fick jag tillfälligt ge upp min plats till en italiensk 
kollega som nyss anslutit sig till vår partigrupp med villkoret att han fick fortsätta jobba med 
fiskefrågor. Nu under våren får jag dock min plats i utskottet tillbaka, och jag vill gärna 
behålla den även nästa mandatperiod. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

– Östersjön gränsar till många EU-länder och det krävs fler gemensamma åtgärder för att 
värna dess framtid, och kustsamhällena runt hela havet. Centerpartiet vill att EU-
kommissionen tar ett helhetsperspektiv på de olika problem som Östersjön dras med, 
genom att lägga fram ett brett Östersjöpaket. Ett sådant paket bör innehålla uppföljning av 
EU-gemensam miljölagstiftning och ge förslag på åtgärder för klimatanpassning. Dessutom 
vill jag och Centerpartiet att EU ska ha en tydlig strategi för att motverka och samla in 
spökfiskande redskap som lämnats kvar i haven, lätta upp EU:s regelverk för jakt på skarv 
samt slopa EU:s förbud mot handel med sälprodukter.  

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

– Ja, jag och Centerpartiet vill fortsätta jobba för att begränsa den storskaliga pelagiska 
trålningen i Östersjön och tillfälligt stoppa det storskaliga industrifiskets fångster och 
bifångster av strömming och sill. 

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

– Det är flera saker som vi måste få på plats. Dels så tas viktiga steg framåt med den nya 
kontrollförordningen då kontrollerna av landningsskyldigheten skärps. Men vi måste också 
titta på fler incitament för fiskare att använda mer selektiva redskap, vilket är målsättningen 
med landningsskyldigheten. Här önskar vi exempelvis att medlemsländerna blir bättre på att 



använda de pengar som finns tillgängliga i EU:s havs och fiskerifond för att snabba på 
infasningen av fler selektiva fiskeredskap. Vi måste också se över de fleråriga 
förvaltningsplaner som finns för att mer specifikt kunna skärpa reglerna där det som mest 
behövs. Ett sådant område är Östersjön. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

– Att ingen aktivt får fiska efter torsk i Östersjön är ett tydligt tecken på att torsken är i en 
mycket allvarlig situation. Att endast bifångst tillåts är för att annars skulle fiske efter andra 
arter också stoppas. I grund och botten måste vi ha hållbara bestånd för att man aktivt ska 
kunna fiska oaktat om det är fritidsfiske eller kommersiellt fiske. Vi måste göra mer, inte 
minst i Östersjön för att fiskebestånden ska kunna återhämta sig. Då behöver vi ett stort 
åtgärdspaket som tittar inte bara på fisket utan minst lika mycket på de miljöutsläpp och 
föroreningar som vi fortsatt släpper ut i Östersjön. Så länge bestånden är i allt för dåligt skick 
kan vi inte ha aktivt riktat fiske varken av yrkesfiskare eller fritidsfiskare. 

 

Sofie Eriksson, Socialdemokraterna  
 

1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det 
viktiga fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga 
arbetet inom fiskefrågorna utförs.Om det ges möjlighet, kommer du att 
söka plats i fiskeriutskottet PECH? 

– Kanske det! Tilldelningen av utskottsplatser är en förhandling, och om 
möjligheten ges kommer Socialdemokraterna ta plats i fiskeriutskottet. 
Fiskeriutskottet PECH, men också Europaparlamentet i stort är en nyckelarena för att 
påverka och forma politiken inom fiskefrågor på EU-nivå. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

– Jag vill särskilt driva en hållbar fiskepolitik som balanserar miljöskydd, yrkes- och 
sportfiskets intressen och värnar det småskaliga kustnära yrkesfisket – snarare än de få men 
stora aktörernas ekonomiska intressen. Därför tror jag det allra viktigaste är att arbeta för 
bättre förvaltning och återhämtning av hotade fiskbestånd, särskilt i Östersjön och 
Bottenhavet. Genom att underlätta mer av forskning om och främja mer selektiva 
fiskemetoder för att minska bifångster och undvikbar dödlighet, och på så sätt stödja och 



utveckla hållbart sportfiske som en del av en levande kustkultur och en drivkraft för lokal 
utveckling är vägen framåt. 

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

– Jag delar forskarnas uppfattning om att det akuta läget för strömmingsbestånden i 
Östersjön och Bottenhavet kräver åtgärder. Det är därför vi socialdemokrater stöttade 
Kommissionens förslag om nollkvoter med ett begränsat undantag för det småskaliga 
kustnära fisket efter humankonsumtion.  

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

– För att landningsskyldigheten effektivt ska förhindra dumpning av oönskad fisk och främja 
mer selektiva fiskemetoder, behöver vi förstärka övervakningen och kontrollen av fiskets 
verksamheter med modern kamerateknik och satellitövervakning, och införa flera kontroller 
och hårdare sanktioner för överträdelser av landningsskyldigheten. Detta framför allt för de 
stora aktörerna. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

– Vi behöver omvärdera och justera kvotsystemet i EU så att det bättre skyddar 
allmänhetens fiskemöjligheter och inte bara kommersiella intressen. Ett kommersiellt 
överfiske idag påverkar många generationer framöver. Kostnaderna för att i framtiden 
restaurera bestånd som kollapsat överstiger vida åtgärder för att balansera fisket idag. Då 
behöver vi också stödja forskning i andra hållbara fiskemetoder som minskar påverkan på 
fiskbestånden och samtidigt tillåter en hållbar nivå av sport- och hobbyfiske. Man behöver 
också öka investeringarna i restaureringsprojekt för att återuppbygga fiskbestånd och 
förbättra livsmiljöerna i våra hav. 

  



Jonas Sjöstedt, Vänsterpartiet  
 
 
1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga arbetet 
inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att söka 
plats i fiskeriutskottet PECH? 

– Jag vill i första hand sitta i miljöutskottet men utesluter inte andra 
utskott som exempelvis fiskeriutskottet. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

– Vi vill att EU genomför en motsvarande satsning på havet som man gjort på miljön i Gröna 
given. EU:s fiskeri- och havspolitik hänger idag inte ihop med de gemensamma klimat- och 
miljömålen. En Havsgiv behövs för gemensamma åtgärder för att använda havets resurser 
hållbart inom naturens gränser. De rättsliga kraven i den gemensamma fiskeripolitiken 
måste stärkas för att få stopp på överfisket. Det skulle även ge förutsättningar att värna 
havets viktiga funktion för klimatet genom att lagra kol. Vi vill även att det införs juridiskt 
bindande krav för medlemsländerna att skydda 30 procent av ekosystemen på land och i 
vatten och hav.  

Därutöver är det viktigt att alla länder lever upp till EU:s vattendirektiv. Det är tragiskt att 
den svenska högerregeringen stoppat processen med att vattenkraften ska få moderna 
miljövillkor. Regeringen värnar konsekvent ensidiga vinstintressen framför miljön.  

Vi vill också sätta stopp för EU:s olika destruktiva fiskeavtal med länder utanför unionen, 
främst i den fattiga delen av världen. Dessa avtal försvårar för lokala fiskares verksamhet och 
förvärrar utfiskningsproblematiken. 

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden?  

– Ja. Det är helt nödvändigt. Den kritiska gränsen för strömmingen har passerats och det 
småskaliga kustnära fisket måste värnas framför det storskaliga industrifisket. Östersjön som 
fungerande ekosystem riskerar annars att ytterligare försämras. 

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 



– Det finns videosystem utvecklat i Nordamerika där kameror filmar fångsten när den 
kommer ombord utan att besättningen visas. På så sätt kan fiskaren visa att hela fångsten 
redovisas och man slipper krångliga regelsystem. Vi tror att ett sådant system skulle få 
landningsskyldigheten att fungera och även göra regelsystemet enklare för yrkesfisket. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet?  

– Det är inte det småskaliga yrkesfisket och sportfisket som är orsak till det kritiska 
tillståndet för torsken och strömmingen. Till att börja med måste vi förvalta havsresurserna 
utifrån vad som är hållbart för havet som ekosystem. Då måste vi våga genomföra åtgärder 
för att hejda det storskaliga industrifisket där största delen av fiskfångsterna går till att 
producera fiskmjöl för djuruppfödning.  Om torsken och sillen skulle försvinna från Östersjön 
så blir hela ekosystemet förändrat. 

Vänsterpartiet föreslår även en rad åtgärder för att minska övergödningen från jordbruket 
vilket också är helt nödvändigt för att minska belastningen på havet.  

 

Alice Teodorescu Måwe, 
Kristdemokraterna 
 

1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga arbetet 
inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att söka 
plats i fiskeriutskottet PECH? 

– Nej. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

– Att fortsätta det arbete som landsbygdsminister Peter Kullgren (KD) framgångsrikt 
påbörjat, att låta försiktighetsprincipen med grund i vetenskapliga råd få större genomslag i 
när kvoter ska beslutas. 

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 



– Den senaste förhandlingen ledde till flera förbättringar tack vare den svenska regeringens 
linje. Kvoterna sänktes och ett trålfiskeförbud införs under vissa perioder i vissa områden. 
Beslutet var en kompromiss där vårt land drev den mest restriktiva linjen. Vi nådde inte hela 
vägen men avser att fortsätta arbetet för att skapa en miljö där strömmingen får en chans 
att återhämta sig. Ett totalförbud mot trålning tror vi inte är rätt väg att gå. 

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

– Under Sveriges ordförandeskap avslutades förhandlingarna och den reviderade 
kontrollförordningen kommer skapa bättre fiskekontrollsystem där bl.a. kamerabevakning 
på fartygen kan göra EU:s fiske mer hållbart. Fiskerinäringens involvering är viktig under den 
nationella implementeringen. Med reviderade regler på plats ökar förutsättningarna för att 
fångster redovisas rätt och att landningsskyldigheten efterlevs. Fortsatt utveckling och 
användning av selektiva redskap kan minska oönskad bifångst. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

– Det är en mängd faktorer som påverkar tillgången på fisk. Yrkesfisket är en del och där är 
användningen av selektiva redskap för att minska fångsten av oönskade arter vid fisket 
viktig. Predatorer som säl och skarv, salthalt, vattentemperatur och näringsstatus är andra 
delar som påverkar. Att minska antalet säl och skarv är därför avgörande. Därutöver vill vi 
främja sportfisket genom generellt goda villkor för besöksnäringen i stort. 

 

Charlie Weimers, Sverigedemokraterna 

 
1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga arbetet 
inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att söka 
plats i fiskeriutskottet PECH? 

 – Nej jag kommer inte att försöka bli medlem av fiskeriutskottet. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 



– Jag vill bevara och skydda svensk vattenmiljö och vårt fiske för kommande generationer 
och säkerställa det som en del av Sveriges kulturarv. 

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

– Aggressiv trålning som dammsuger havet och riskerar att slå ut hela ekosystem är självklart 
negativt. Vi vill skydda det småskaliga, selektiva fisket och samtidigt säkerställa 
fiskebeståndens hållbarhet. Därför stöder vi införandet av trålförbud i specifikt känsliga 
områden som är avgörande för fiskbestånden, till exempel lekområden. 

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

 – Stärkt övervakning och bättre inspektioner kan effektivisera landningsskyldigheten. Vi ser 
även positivt på att Medlemsstaterna, investerar i utbildning om selektiva fiskeredskap, 
erbjuder incitament för kameraövervakning, kräver elektronisk rapportering och märkning 
av fisk. Utöver detta vill vi förbättra det internationella samarbetet utan att avge beslutsrätt 
inom området. Så bidrar vi bäst till en hållbar fiskeindustri och minska oönskat utkast. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

 – För att utveckla hållbart sportfiske som en drivkraft för turism och landsbygdsutveckling i 
Sverige, bör man införa regleringar såsom fiskekort och fångstrapportering för att skydda 
biologisk mångfald och generera inkomst till lokala fiskevårdsföreningar. Det är viktigt att 
tydligt definiera gränserna mellan fritids- och yrkesfiske för att förhindra överfiske. 
Hantering av intressekonflikter, särskilt med vattenkraft, kräver frivilliga 
miljöförbättringsinitiativ. Fisketurismens bidrag till samhällsutveckling och hälsa bör också 
uppmärksammas, med ett behov av samarbete mellan olika aktörer för att främja 
ekonomisk utveckling samtidigt som hållbart fiske säkerställs. 

 

  



Isabella Lövin, Miljöpartiet 

 
1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga arbetet 
inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att söka 
plats i fiskeriutskottet PECH? 

 – Absolut. Men jag stödjer också idén om att skapa ett nytt Havs-utskott 
för att bättre spegla DG Mares kompetens, och genomförandet av havsmiljödirektivet, och 
eventuellt en ny havsmiljölag. Att ha ett smalt fiskeri-utskott är ett stuprörstänkande som 
gör att havets övergripande hälsa inte prioriteras framför fiske-sektorns ekonomiska 
intressen. Det behöver ändras på. 

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

 – Jag brinner för ett hållbart fiske inom ramen för den stress som klimatkrisen innebär för 
våra hav. Vi behöver ta höjd för att havet är varmare, surare och mer syrefattigt än tidigare, 
alltså behöver hela fiskeripolitiken tillämpas med större försiktighet. Helst behöver vi införa 
en ny havsmiljölag, som likt EU:s klimatlag sätter långsiktiga mål, och som sedan samordnar 
alla relevanta politikområden så att målen kan uppnås.  

Det är omöjligt att peka ut specifika problem, då havet hänger ihop. Allt behöver åtgärdas, 
överfiske, nedskräpning, övergödning, buller, klimatkrisen. Vi behöver mer ekosystem-
ansatser, inte mindre. 

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

– Ja, Miljöpartiet driver detta och vi menar att ministerrådets beslut om fortsatt fiske strider 
mot lagen. Fiskelagstiftningen är mycket tydlig med att fiske inte ska bedrivas när bestånden 
är i ett så kritiskt skick som de är nu. Miljöpartiet har anmält regeringens och ministerrådets 
beslut om fortsatt fiske 2024 för granskning, vi vill att EU-domstolen tar ställning till beslutet.  

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

– Regelverket är tandlöst och behöver skärpas rejält. Sanktionerna måste höjas kraftigt och 
harmoniseras inom EU, och hela kontrollsystemet måste skalas upp. Fångsterna i 
industrifisket är för stora för att kunna kontrolleras effektivt. Minskade kvoter generellt och 



ett stopp för det industriella fisket i Östersjön är en nyckelåtgärd, effektiva kontrollmetoder 
finns inte på plats i dagsläget. Elektronisk övervakning förespråkas av Havs- och 
vattenmyndigheten och bör införas. Artsortering av fångster, krav på selektiva redskap och 
fiske och landningar i samma område kan förbättra kontrollen och minska olämpliga 
fångster. Även E-DNA av spillvatten kan förbättra kontrollen. 

5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

– Yrkesfiskets bifångster och utkast av svaga bestånd och liten fisk är ett enormt problem 
både för artskyddet och för allmänhetens sportfiske. Yrkesfiske bör villkoras med krav på de 
typer av selektiva redskap som ger absolut minsta möjliga bifångster av svaga bestånd. 
Kraftigt skärpta kontroller är nödvändigt. För exempelvis torsken är läget så kritiskt så att det 
behövs ett fullständigt fiskestopp även för bifångster, innan skonsamma, selektiva metoder 
införts. 

 

Karin Karlsbro, Liberalerna 

 
1. I dagsläget saknas svenska EU-parlamentariker i det viktiga 
fiskeriutskottet PECH där det politiska och lagstiftningsmässiga arbetet 
inom fiskefrågorna utförs. Om det ges möjlighet, kommer du att söka 
plats i fiskeriutskottet PECH? 

 – Ja, PECH-utskottet är ett av flera utskott jag är intresserad av att sitta i 
nästa mandatperiod. Även utan plats i ett utskott kan man dock agera och exempelvis deltog 
och talade jag i PECH-utskottet när EU-kommissionen i december presenterade det mycket 
dåliga förslaget om att försämra skyddet för strömmingen och sillen i Östersjön.  

2. Som EU-parlamentariker kommer du att ha stor valmöjlighet att driva de frågor du 
särskilt brinner för. Vilka frågor inom området fiske och vattenmiljö avser du främst att 
driva i EP? 

 – Liberalerna driver frågan om långsiktigt vitala fiskbestånd och strömmingens fortsatta 
överlevnad i Östersjön som en prioriterad fråga inom vår gröna liberala Europapolitik. 

 Östersjöns ekosystem är skört och skyddet för Östersjön behöver stärkas. Liberalernas 
politik tar sin utgångspunkt i ekosystembaserad fiskförvaltning. Fiskeripolitiken ska vila på 
vetenskaplig grund och vara vetenskapligt motiverad. Det innebär att vissa områden skyddas 
från fiske, särskilt från trålning. De fiskemetoder som allvarligt skadar det marina livet och 



marina biotoper ska förbjudas på EU-nivå. Liberalerna är för begränsningar av fisket på olika 
sätt, vilket även inkluderar ett fiskestopp om det är nödvändigt. 

 Fiskbeståndens överlevnad ska prioriteras framför kortsiktiga näringsintressen. Ett hållbart 
fiske för en levande kust och skärgård är helt enkelt hjärtefrågor för oss.  

 Jag har under den senaste mandatperioden kämpat hårt för att skydda de hotade 
strömming- och sillbestånden i Östersjön. I januari lyckades vi få en majoritet av 
Europaparlamentets ledamöter att stoppa ett förslag som skulle inneburit ett snabbspår för 
kraftiga försämringar i skyddet för strömming och sill. Efter valet kommer frågan åter vara på 
agendan, då krävs starka gröna liberala röster som står upp för strömmingen och sillen mot 
andra starka intressen.  

 För Sveriges kustnära fiske, vattenmiljöer och våtmarker kommer det nästa mandatperiod 
även vara av stor vikt att vi fullföljer ambitionerna i EU:s gröna giv, som genom klimatlagen 
och naturrestaureringslagen säkerställer att den gröna omställningen når hela vägen till 
nettonoll och markant flyttar fram positionerna när det gäller att främja hållbart och 
småskaligt fiske.  

3. Strömmingsbestånden i Östersjön och Bottenhavet befinner sig i djup kris. Enligt 
forskarna är den säkraste åtgärden för att skydda strömmingen att minska 
fiskeridödligheten. Anser du att industritrålningen efter strömming nu bör stoppas för att 
skydda bestånden? 

 – Ja. De fiskemetoder som allvarligt skadar det marina livet och marina biotoper ska 
förbjudas på EU-nivå. Insatser för att rädda och säkra strömmingen samt det långsiktiga 
fisket av strömming måste genomföras. Som uppvuxen i Roslagen, där strömming 
serverades varje vecka i mitt barndomshem och där generationer njutit av att kunna dra upp 
sin egen fisk, blir jag förtvivlad över att våra barn och barnbarn inte kommer att kunna njuta 
av samma sak om vi fortsätter utan förändring. Låga eller inga fiskekvoter under en period är 
vad vetenskapen säger krävs och det industriella strömmingsfisket i Östersjön kommer helt 
behövas att pausas tills bestånden återhämtat sig.  

4. För att få stopp på dumpning av död fisk tillbaka till havet infördes den så kallade 
landningsskyldigheten. Det är en av de viktigaste delarna av EU:s gemensamma 
fiskeripolitik och målsättningen var att öka selektiviteten inom yrkesfisket. Trots detta 
dumpas enligt forskare och myndigheter årligen miljontals fiskindivider runt våra kuster. 
Hur ska man ska få landningsskyldigheten att fungera? 

 – Landningsskyldigheten är en central och viktig del i EU:s strävan efter en hållbar 
fiskeripolitik. Samtidigt ser vi att EU behöver göra mycket mer för att på riktigt leva upp till 
målsättningen om ökad selektivitet inom yrkesfisket. För att säkerställa att 
landningsskyldighetens målbild uppnås vill Liberalerna främja användningen av mer selektiva 
redskap i yrkesfisket och förbättra dokumentationen av fångster genom bl.a skärpt 
kameraövervakning. Liberalerna ser positivt på satsningar som ökar möjligheten till 
selektivitet och förbättrar hanteringen av oönskade fångster ombord.  



5. Fisken i havet är en gemensam resurs. Sedan länge överutnyttjas resursen av det 
storskaliga yrkesfisket vilket har lett till att Europas havsområden är kraftigt utfiskade och 
att allmänhetens fiskemöjligheter därmed har begränsats. Senaste exemplet är att 
torskfiske i Östersjön och Öresund nu har stängts för allmänheten medan yrkesfiske får 
fortsätta att fånga torsk som bifångst. Vilka åtgärder anser du kan säkra och förbättra 
allmänhetens möjligheter att utöva sportfiske i havet? 

 – EU:s fiskeripolitik behöver ta ett helhetsgrepp kring de marina ekosystemen i våra 
vattendrag och hav för att säkerställa att fiskbestånden inte fiskas ut. Alla medlemsstater 
behöver omedelbart leva upp till de krav som den gemensamma fiskepolitiken ställer. Rent 
konkret innebär det att både implementeringen av efterlevnaden av reglerna behöver 
stärkas genom att införande av fiskestopp när bestånden är för låga, stopp för miljöskadliga 
fiskemetoder som trålning där vetenskapen kräver det och ett avskaffande av 
fiskesubventioner som driver på det ohållbara fisket. Liberalerna vill även införa en marknad 
för uttagsrätter för fisket på samma sätt som vi idag har uttagsrätter för koldioxidutsläpp.   


